
Protokoll Norra Ålands Äldreråd. Möte nr 2/2024. 
 
Torsdag 1.8. 2024 kl 13-15 
 
Plats: Tallgården i Sund 
 
Närvarande: Ulla-Britt Dahl, ordförande 
Ann-Kristin Eriksson, viceordförande 
Sture Blomqvist 
Rolf Karlsson 
Inga-Lill Rögård 
Gunnel Henriksson 
Göran Gottberg 
 
1. Val av sekreterare.  Göran Gottberg valdes till sekreterare. 
 
2. Utlåtande över landskapsregeringens förslag om avskaffande av 
sjukdomskostnadsavdraget. 
En insändare, som ingått i båda ålandstidningarna upplästes. Författare; Kristine Dzene (S). 
Mötesdeltagarna tyckte att insändaren belyste frågan på ett överskådligt sätt. 
Insändaren bifogas protokollet. 
 
Slopandet av sjukdomskostnadsavdraget slår hårt mot låginkomsttagare. 
 
Förändringen av grundavdraget har en plus minus noll effekt. 
 
Avskaffandet av avdraget innebär en skattehöjning. Eftersom skatten för pensionärer är 
högre än för löntagare anser mötet det oskäligt att ytterligare höja skatten utan 
kompensatoriska åtgärder. 
 
Norra Ålands Äldreråd motsätter sig ett avskaffande av sjukdomskostnadsavdraget. 
 
3. Övriga ärenden. 
Fördes en diskussion om klientavgifter. 
 
 
Ordförande  Sekreterare                                                                             
Ulla-Britt Dahl Göran Gottberg   
 
 
Protokolljusterare 
Gunnel Henriksson 
  



Bilaga Utlåtande 

Till: Ålands landskapsregering 

Från: Norra Ålands Äldreråd 

 

Utlåtande över landskapsregeringens förslag om avskaffande av 
sjukdomskostnadsavdraget. 
 
Norra Ålands Äldreråd har 01.08.2024 haft ett möte om förslaget att avskaffa 
sjukdomskostnadsavdraget. 
Mötet kom fram till följande: 

- Slopandet av sjukdomskostnadsavdraget slår hårt mot låginkomsttagare. 
- Förändringen av grundavdraget har en plus minus noll effekt. Det finns skäl att 

påpeka att grundavdraget på fastlandet är 3980€. 
- Avskaffandet av avdraget innebär en skattehöjning. Eftersom skatten för pensionärer 

är högre än för löntagare anser mötet det oskäligt att ytterligare höja skatten utan 
kompensatoriska åtgärder. Skattebasen bör inte breddas på bekostnad av 
pensionärerna och övriga sjuka. 

- En stor del av de som utnyttjar avdraget är pensionärer och personer med 
funktionsnedsättningar. Enligt ÅSUB rapporten ”Ekonomiskt utsatta och 
socialtrygghet 2021 från 2024:2” lever 16,6% av ålänningarna under den relativa 
fattigdomsgränsen. 

- En väsentlig anledning till att sjukdomskostnadsavdraget bör vara kvar är att man på 
fastlandet har offentlig tandläkarvård för alla. Det har vi inte på Åland. 

- En viktig snarlik fråga gäller avgifterna för äldreomsorgen, där lagen är otydlig kring 
avdragen för sjukvårds- och medicinkostnader och dessutom kan kommunerna tolka 
det på olika sätt. 
 
 
 

Norra Ålands Äldreråd motsätter sig ett avskaffande av 

sjukdomskostnadsavdraget. 

 
 

Ulla-Britt Dahl  Göran Gottberg 

Ordförande   Sekreterare 

 


